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Zprávy ze staršovstva 18.9.2013 
 

• Staršovstvo projednalo záležitosti spojené se zvolením Idy 
Tenglerové za farářku sboru. I.Tenglerová bude prozatím pro 
dopravu používat vlastní automobil. Návrh na řešení služebního 
mobilu či příspěvku na soukromý tarif podá hospodářská komise 
na příští schůzi. Instalace I.Tenglerové se bude konat 10.11. při 
dopoledních bohoslužbách v Novém Městě. 

• Koordinací realizace bezbariérového vstupu do novoměstského 
kostela podle rozhodnutí sborového shromáždění pověřilo 
staršovstvo V.Peňáze. Staršovstvo poděkovalo V.Hroudovi za 
vedení a přípravu rozhodování o bezbariérovém nájezdu. 

• T.Blažek informoval staršovstvo o zřízení kanceláře v Bystřici. 
Zbývá dořešit povrchovou úpravu zateplení stropu. Staršovstvo 
jednalo o zařízení a vybavení kanceláře. I.Tenglerová bude 
používat vlastní počítač. Tiskárnu si může vzít ze sborové 
kanceláře (případně zapůjčení obojího přislíbil br.kurátor).  

• Z.Šorm podal informace o zateplení a rekonstrukci novoměstské 
fary. Stavba byla 11.9. předána a byly sepsány drobné nedodělky. 
Sbor bude požadovat slevu u firmy Sulkom, která dodávala okna. 
Kolaudace proběhne 24.9. Účetně bude rekonstrukce uzavřena až 
po dokončení nedodělků. 

• Zástupci Bystřice potvrdili rozhodnutí, že 3.neděli v měsíci 
budou rodinné bohoslužby začínat v Bystřici až v 10.30. 

• Staršovstvo souhlasilo s návrhem hospodářské komise, aby se 
sbor připojil k výběru společného dodavatele energií pro celou 
církev, které prostředkuje ústřední církevní kancelář. 

• T.Blažek s R.Mužátkovou jednali s P.Junem o úpravě záhonů 
před kostelem. P.Jun dodá návrh, který staršovstvo projedná. 
Realizace proběhne na jaře příštího roku. 
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• Nátěr oken ve sborovém domě v Novém Městě probíhá. Opravu 
dřevníku provedou svépomocí T.Blažek, Z.Slonek a P.Trojan. 

• J.Teplý podal informace o jednání o navrácení sborového 
majetku. 

• M.Slámová zpravila staršovstvo o víkendu v partnerském sboru 
v Betzingen.  Partnerský sbor věnoval 575,-EUR na kontakty. 
Návštěva z Betzingen se uskuteční v příštím roce v termínu 29.5.-
1.6.2014. Po nástupu M.Slámové na MD převezme koordinaci 
kontaktů L.Lišková s pomocí J.Teplého. 

• M.Slámová předala koordinaci NHS za sbor P.Hladíkovi a 
K.Marečkové. Tako skupina připraví do příště návrh kulturních 
aktivit sboru. E.Kabíčková podala rezignaci na práci ve skupině 
připravující NHS. 

• M.Slámová vyřídila poděkování L.Liškové všem, kdo pomáhali 
se zajištěním návštěvy křesťanů z Mexika. 

• Hospodářská komise navrhla, aby staršovstvo ustavilo 2-3členný 
tým, který se bude zabývat grantovými nabídkami. T.Blažek 
navrhne na příští staršovstvo jeho složení a bude monitorovat 
grantové nabídky. 

• Staršovstvo navrhlo kandidáty pro volby na konventu – na 
seniora br.J.Keřkovského, na náměstka seniora Z.Šorma a 
P.Galluse. 

• Možnost zřízení běžného účtu u České spořitelny za podmínek 
vyjednaných v rámcové smlouvě pro celou církev prověří a 
porovná do příště V.Peňáz. 

• Setkání k samofinancování sborů, které 4.-6.10. pořádá církev 
v rekreačním středisku v Herlíkovicích, se zúčastní J.Teplý. 
Staršovstvo souhlasilo s proplacením pohonných hmot na cestu. 

• Staršovstvo přijalo návrh Z.Šorma pozvat  k rozhovoru do sboru 
T.Vítka, člena strategické komise pro samofinancování církve a 
faráře v Horních Dubenkách. 

• Z.Šorm informoval staršovstvo o drobné opravě varhan a 
doporučení varhanáře p.Michka provést přematičkování táhel od 
klaviatury. Staršovstvo s tím souhlasilo. Potřebné naladění varhan 
bude zařazeno do rozpočtu příští rok. 
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• Z.Šorm podal informaci o žádostech o křty a sňatek, o přípravě 
pravidelných shromáždění a o obeslání kandidátů na konfirmační 
přípravu. M.Slámová sdělila, že od října chtějí začít s nedělní 
školou i v Bystřici. 

• Staršovstvo souhlasilo s termínem bohoslužeb na svátek 
Díkčinění 27.října. 

• Z.Šorm informoval staršovstvo o přípravě rodinného víkendu 
v Chotěboři 4.-6.10. Učitelé nedělní školy se dohodli na 
programu. Stravování zajistí Bohunka Smetanová a Věra 
Tatíčková. 

• Hospodáři sboru přislíbili řešit havarijní stav plotu okolo zahrady 
kostela  na straně do města. 

 
 

Změna začátku  
rodinných bohoslužeb v Byst řici 

 

Z rozhovorů při setkáních maminek s dětmi v Bystřici 
vyplynulo, že brzký začátek bohoslužeb (7.50) je pro rodiny s dětmi 
obtížný. Proto se po rozhovorech a anketě rozhodl výbor kazatelské 
stanice ke změně, kterou by rodinám s dětmi vyšel vstříc. Rodinné 
bohoslužby 3.neděli v měsíci budou od října začínat v Bystřici 
v 10.30 (tedy až po bohoslužbách v Novém Městě. Doufáme, že 
rodiny s dětmi tuto možnost přivítají a u ostatních členů kazatelské 
stanice najde pochopení. Všichni jsou na tyto bohoslužby srdečně 
zváni. 
 
 

Seniorátní rozhovor  
o strategii a život ě sbor ů 

 

Milí přátelé, 
zvu kazatele a kurátory v pondělí 14. října v 17 hodin do 

Jihlavy k rozhovoru o strategii a životě sborů a celé církve (v 
souvislosti se změnami financování). Účast kazatelů a kurátorů je 



4 
 

naprosto nezbytná, zváni jsou i případní další zájemci z řad 
presbyterů. 

 Program setkání : 
1/ seniorátní strategie - základní informace 
2/ sumarizace dotazníků o finanční soběstačnosti sborů 
Další rozhovor plánujeme na 9.11. po obědě,  po jednání 

konventu. 
 

 Za seniorátní  výbor:  Jan Keřkovský 
 
 

Rozhovor o samofinancování církve  
čtvrtek 24.10. od 18.00 

 

V tomto čísle si můžete přečíst rozsáhlejší informaci o 
samofinancování církve i pozvánku na seniorátní setkání kazatelů, 
kurátorů a dalších zájemců o tomto tématu v Jihlavě. Chceme, 
abyste měli co nejvíce informací a aby  rozhovor o hospodářské 
soběstačnosti probíhal i v našem sboru. Proto jsme pozvali člena 
strategické komise a faráře z Horních Dubenek Tomáše Vítka. 
Rozhovor s ním se bude konat v presbyterně v Novém Městě 
24.10 od 18 hodin. Všechny vás upřímně zveme.  
 
 

K samofinancování církve a sboru 

Bratři a sestry, 
naše církev se připravuje na samofinancování. Od 1.1.2013 

nabyl účinnosti zákon o majetkovém vyrovnání s církvemi a 
náboženskými společnostmi č. 428/2012 Sb. Vyplývá z toho celá 
řada skutečností a změn, které se dříve nebo později zásadně 
dotknou života církve a jednotlivých sborů. Pro nejbližší tři roky 
bude státní dotace na provoz církve, zahrnující platy duchovních, 
příspěvek na administraci a na opravy církevního majetku, stejná 
jako v roce 2011. Poté se bude každý rok snižovat, až za 17 let 
skončí úplně. Podle Řádu hospodaření církve čl. 22 náhrady za 
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zabavený majetek (tj. druhá položka, kterou podle nového zákona 
ČCE obdrží) budou součástí Personálního fondu, tj. budou 
spravovány tak, aby dlouhodobě podporovaly činnost církve. Za 
jejich přijetí není třeba se stydět. Na rozdíl od ostatních neziskových 
organizací, které přijímají a budou přijímat státní i obecní dotace 
(viz sportovní kluby, kulturní zařízení apod.), se církev rozhodla, že 
přijme a dlouhodobě ponese odpovědnost za svoje financování 
sama. Nyní jde o to, abychom tuto odpovědnost skutečně přijali. 

 Ačkoli výše restituční náhrady působí astronomicky a 
byla všelijak ideologicky využívána, dlouhodobě k samofinancování 
církve nestačí. To je možné jen za věcného a aktivního přístupu 
všech členů církve. Přechod k samofinancování se neobejde bez 
změny sborové struktury a způsobu kazatelské práce a bez 
podstatného zvýšení obětavosti. Materiál pro 3.zasedání 33.synodu 
(30.5.-2.6.2013) konstatoval na základě výsledků dotazníků ze 
sborů, že při zachování současné struktury nelze ČCE dlouhodobě 
finančně zajistit. Soustředíme-li se jen na udržování stávajícího 
stavu, uzavíráme si cestu k dobré budoucnosti. Jde o to, abychom 
změny v nejbližší budoucnosti poctivě a aktivně promýšleli, 
otevřeně zmapovali současný stav a řekli si, zač nám naše víra a 
církev skutečně stojí a co je třeba udělat. 

 Tomu má napomoct proces, který již započal. V minulém 
roce staršovstvo projednalo dotazník o hospodaření a výhledu 
samofinancování sboru, který rozeslala synodní rada. Z analýzy 
obětavosti našeho sboru vyplynulo: A) Sbor z velké části drží asi 
jedna desetina členů sboru (tj.115 členů), kteří ročně přispívají 
částkou 1.000,-Kč a vyšší, což znamená, že hospodaření sboru je 
závislé nikoli na počtu matrikových členů, ale na živých aktivních 
členech. Také největší část darů je dílem asi 30 členů sboru. B) 
Největší část platících členů sboru (více než polovina – 54,9%) 
přispívá salárem do 200,-Kč/rok (tj. 17,-Kč/měsíc), což je asi 0,01% 
z měsíčního příjmu 15.000,-Kč. Jde o částku, která se ani zdaleka 
neblíží doporučení Církevního zřízení (5% z čistého příjmu) a 
rozhodně se nejedná o existenční záležitost. Odpovídá spíš jednomu 
balíčku bonbónů nebo litru mléka za měsíc. Při současném stavu 
obětavosti by sbor nebyl schopen sám financovat dvě kazatelská 
místa. Staršovstvo však má za to, že sbor má potenciál ke změně. 
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Jednoznačně se vyslovilo pro aktivní úsilí o navýšení obětavosti 
spojené s úsporami ve výdajích. Prostor pro aktivní přístup a rezervy 
vidí především ve zvýšení finanční obětavosti, snížení výdajů na 
energie (viz. Projekt Zelená úsporám), v lepším využití sborového 
domu v Novém Městě, v důslednějším využívání grantů, ve zvýšení 
příspěvku kazatelů na bydlení ( v závislosti na provedených 
úsporných opatřeních a dohodě ohledně využívané plochy). 

 Seniorátní výbor dotazníky z jednotlivých sborů 
sumarizoval. Některé údaje můžete vidět v přiložených grafech. 
Z nich vyplývá následující: A) Náš sbor se pohybuje, co se týče 
průměrné obětavosti, pod průměrem seniorátu. Nižší obětavost má 
pouze 6 sborů, které mají většinou existenční potíže a kazatele na 
částečný úvazek ( Horní Vilémovice, Humpolec, Opatov, Sněžné, 
Telč, Velká Lhota u Dačic). Při rozečtu obětavosti na platícího 
salárníka jsou to dokonce pouze 4 sbory (Daňkovice, Sněžné, Telč a 
Velká Lhota).  Polovina sborů seniorátu má průměrnou obětavost 
více než dvojnásobnou. Znamená to, že máme v obětavosti rezervy a 
je třeba usilovat o její zvýšení. B) Potřebná částka navýšení 
obětavosti v našem sboru 373,-/590,- na člena respektive salárníka 
(pro zajištění 2 úvazků) je (kromě Sázavy) vůbec nejnižší z celého 
seniorátu. Máme tedy nejreálnější možnost jí dosáhnout. 

 Synodní rada ustavila pro přípravu samofinancování 
církve strategickou komisi, která vypracovala materiál s výsledky 
dotazníků z celé církve a s návrhy několika modelů přechodu na 
samofinancování. Synod rozhodl, aby byl tento materiál do konce 
září rozeslán do sborů spolu s manuálem, jak jej mají staršovstva 
sborů probrat a rozhovor o něm vést. Sbory pak mají nejpozději do 
konce ledna vypracovat na základě předložených materiálů a modelů 
strategii sboru pro jednotlivé možné cesty k samofinancování. 

 Seniorátní výbor proto chystá 14.10 v Jihlavě od 17 hodin 
setkání kazatelů, kurátorů a dalších zájemců z řad presbyterů o 
samofinancování církve. Na něm člen strategické komise T.Vítek 
seznámí účastníky podrobněji s materiálem, který byl rozeslán do 
sborů a účastníci povedou rozhovor o sumarizaci dotazníků v našem 
seniorátu. Rozhovoru o samofinancování bude také věnováno 
odpolední jednání konventu našeho seniorátu 9.11. v Horních 
Vilémovicích. 
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 V našem sboru staršovstvo – nejen pro otázky 
samofinancování sboru – ustavilo hospodářskou komisi, jejímž 
předsedou je bratr kurátor. Ta by měla pro jednání staršovstva 
všechny tyto otázky předjednávat a připravovat. V závěru letošního 
roku se však staršovstvo bude muset několikrát sejít výhradně 
k tomuto tématu. 

 Snažil jsem se tu pro vaši informovanost věcně popsat 
celý proces přípravy samofinancování církve. Chci ale dodat to, co 
pokládám za nejdůležitější – samofinancování církve podle mne 
základně nezáleží na synodem zvoleném modelu nebo na rozhodnutí 
staršovstva. Obojí je jistě důležité a je třeba tomu věnovat poctivou a 
důkladnou přípravu, ale nejdůležitější je, jak se k tomu postaví 
každý z nás, členů sboru. Musíme si poctivě položit otázku, zač nám 
víra, existence sboru i církve stojí, co je její podstatou a zda svoje 
vyznání o smyslu oběti a existence pro druhé myslíme opravdu 
vážně.  

 Často se mluví o tom, jaké škody na životě církve 
napáchal předchozí režim a o co všechno církve připravil (i 
v souvislosti s majetkovým narovnáním). Myslím, že tou největší 
škodou je právě to, že nás odnaučil starat se v dobrém smyslu sami o 
sebe, že se pod dlouhodobým tlakem vytratilo vědomí, že to, co 
bude a co chceme, záleží především na nás. To je však něco, co je 
v našich silách a možnostech změnit. Budoucnost sboru i církve, 
včetně jejich samofinancování, není v prvé řadě věcí vnějších 
okolností a nerozhoduje se o ní někde jinde. Záleží na nás a na naší 
důvěře. Z ní vyplývá, do čeho chceme a do čeho má podle nás smysl 
investovat – nejen peníze, ale především chuť, čas a svoji aktivitu. 

 
 

Zdeněk Šorm 
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obětavost členů  
obětavost platících salárníků  
 

 
 
Stávající obětavost člena sboru  
Potřebná obětavost člena sboru  
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Kalendárium říjen 2013 
 

 
 

Biblické hodiny 
 

Naše setkávání ve čtvrtek v Novém Městě začínáme od půlky 
října dvěma tematickými rozhovory (viz. předcházející pozvání). 

1.10. 20.00 NM – náboženství pro dospělé 
4.-6.10. Rodinný víkend - Chotěboř 
4.-6.10. Sjezd nejen evangelické mládeže – Jindřichův Hradec 
8.10. 19.30 NM – Kruh 
11.10. 19.00 NM – společná mládež z Nového Města a Sněžného 
11.10. 19.30 – Učitelé NŠ 
12.10. Vávrova skála – mládež: nácvik lezení 
14.10. 17.00 Jihlava - Seniorátní setkání kazatelů a kurátorů 

k samofinancování církví 
15.10. 19.30 NM – schůzka střední generace 
17.10. 18.30 NM – večer s novou barmskou rodinou 
19.10. 18.00 BY – filmový klub: „Paprsky nad Etiopií“ 
20.10. Rodinné bohoslužby se křty – NM 9.00, v Bystřici od 

10.30!!! 
20.10. 14.00 Drakiáda na Rokytně 
23.10. 18.00 NM - staršovstvo 
23.10. 19.00 – On-line mládež – hostem farář O.Kolář: „Být 

křesťanem“ 
24.10. 18.30 NM rozhovor o samofinancování církve s T.Vítkem 
26.10.  17.00 BY – loutkové divadlo: „Kašpárek králem“ 
27.10. Díkčinění + Večeře Páně – pozor: změna času z letního 

na zimní!!! 
30.10. 18.00 NM – hospodářská komise 
30.10. 17.00 (odjezd z NM) – mládež: návštěva divadla – Brno: 

Buranteatr, Pán s kameliemi 
5.11. 20.00 NM – náboženství pro dospělé 
9.11. 9.00 Horní Vilémovice – konvent Horáckého seniorátu 
10.11. 9.00 NM – instalace Idy Tenglerové 
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Pravidelně pak budeme pokračovat biblickými hodinami od 18.30 
(tj. poprvé 31.10).  V Bystřici začnou biblické hodiny také v říjnu a 
konkrétní datum určí na výboru kazatelské stanice. V Divišově pak 
začínají biblické hodiny ve středu 6.listopadu. 
 
 

Krátké zprávy a pozvánky 
 

- ještě jednou chci poděkovat všem, kteří ubytovali naše 
mexické hosty - přes velkou jazykovou bariéru a dost vlastních 
starostí neváhali otevřít své domovy a srdce. Díky! 

                                                 
Markéta Slámová 

 
- od října se budou děti v Bystřici scházet k nedělní škole 

(kromě třetí neděle v měsíci, kdy jsou bohoslužby rodinné). 
Odcházet budou během druhé písně do kanceláře s. farářky. Jsme 
rádi, že se našli čtyři ochotní učitelé – sestry Hanka a Sára Bučkovy, 
Olga Mišagová a bratr Miloš Kolman, kteří se dětem chtějí věnovat. 
Pokud by se chtěl někdo z vás k této službě připojit, nebojte se 
přihlásit.  

                                       
 Markéta Slámová 

 
 
 

úterý 8.10. Žďár nad Sázavou 
19.00 Večer s hostem – Alexandra Hauserová, farářka v Brně II: 
Putování do Santiaga de Compostela 
  
▪ neděle13.10. Jihlava 
Sborový den s Jiřím Mrázkem 
9.00 zpívání, 9.30 bohoslužby 
10.30 „Kdo je hoden otevřít tu knihu?“ (přednáška o Zjevení sv. 
Jana), odpoledne drakiáda 
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▪ neděle13.10. Žďár nad Sázavou 
18.00 Bohoslužba v Batyskafu. Slovem provází Petr  
Gallus, s jazzovou příchutí zahraje duo Bb Brethren (kytara, trubka). 
 
 ▪ středa 23.10. Velké Meziříčí 
18.00 Večer s hostem – Martin C. Putna: Spisy Jakuba Demla jako 
dokument církevních dějin 
  
 ▪  sobota 26.10. Bystřice nad Pernštejnem 
17.00 loutkové divadlo: Kašpárek králem 
  
Daňkovičtí zvou už teď na pátek 8.11. v 17.00  na přednášku Anny 
Jiřičkové o životě v syrském utečeneckém táboře v severním 
Jordánsku. 
  
 

Filmový klub 
 

V měsíci říjnu promítneme dokument z dílny pana Libora 
Smejkala z Velkého Meziříčí. Pan Smejkal s pracovníky Diakonie 
ČCE navštívil Etiopii a kameru měl stále při sobě. Natočil množství 
postřehů o této africké zemi, kterou sužují mnohé problémy – od 
nedostatku vody přes chudobu až po nedostatečnou lékařskou péči. 
Přesto nazval svůj dokument Paprsky nad Etiopií.  

Pokud chcete vědět, jakou naději pro tuto zemi objevil, 
neváhejte se zastavit 19. října ve sborovém domě v Bystřici. Pan 
Smejkal svůj film uvede a zdrží se s námi na besedu. Promítáme od 
18h, vstup je jako vždy zdarma. Jste zváni! 

 
 

Divadlo z p ůdy v Byst řici 
 

V sobotu 26. 10. zavítá do sborového domu ČCE Divadlo 
z půdy s představením, které už někteří znáte - Kašpárek králem. 
Amatérští loutkoherci (členové našeho sboru) pod vedením režisérky 
Lady Hubáčkové-Pokorné z Nového Města zahrají pohádku, která je 
určena dětem mladšího školního i předškolního věku. Představení 
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začíná v 17h a po jeho skončení budou mít děti možnost si 
marionety prohlédnout. Srdečně zveme děti s rodiči i prarodiči! 

 
 

Náboženství v Byst řici 
 

bude probíhat ve středu od 14h ve sborovém domě, první 
setkání se bude konat ve středu 9. října. Pokud víte o dětech 
z Bystřice a blízkého okolí, které navštěvují 1.-6. třídu a měly by o 
hodiny náboženství zájem, sdělte jim místo a termín scházení nebo 
dejte vědět sestře farářce.  

 
 

Ohlédnutí…  
 

V průběhu léta jsme se v naší KS rozloučili s  2  věrnými 
sestrami a pravidelnými účastnicemi bohoslužeb. Téměř za měsíc po 
94. narozeninách zemřela  tiše po krátké nemoci 7. 8. 2013 sestra 
Věra Ťupová. Patřila k oporám evangelíků v Bystřici, starala se 
dlouhá léta o účetnictví, také o to, aby se mohla konat shromáždění, 
aktivně se podílela na zakoupení sborového domu, spolupracovala 
s faráři při zajišťování pohřbů. Velmi často vzpomínala na         br 
.sen.Batelku, upozorňovala na  dění ve sboru i v církvi. A tak 
právem zazněl na pohřbu text o Ježíšově setkání s Marii a Martou. 
Její život byl naplněn láskou a vírou v Boha a pokud jí síly stačily, 
tak i neúnavnou prací pro církev a pro rodinu. 

13. září 2013 jsme se rozloučili se sestrou Else Horákovou, 
nejstarší obyvatelkou Bystřice n. P, a našeho sboru. Zemřela po 
kratší nemoci na prahu nedělního rána 8. září 2013 ve věku 101 let.  
Kromě bohoslužeb se  pravidelně zúčastňovala i biblických hodin do 
svých 98 let. Přišla do Bystřice před 30 lety  z Vizovic po smrti 
manžela do rodiny dcery Noemi. Bylo vzácné a posilující s ní trávit 
čas a rozmlouvat. Až do posledních chvil měla zájem o vše kolem,              
o rodinu, církev  i politiku.  

A tak díky za životy obou sester i za slova s. farářky Slámové 
při loučení /1.Janův list 4,13/ Láska zažene strach – z moci, 
z ohrožení i ze smrti .…Dovedeme být vděční za vše, čím 
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přispěly našemu životu, čím nás obdarovaly, v čem nám odkryly  
lásku k člověku. 

 

                                    L. Navrátilová  
 
 

Pastorace mládežník ů 
 

Míli bratři a milé sestry, 
naše mládež se, po delších přípravách, rozhodla organizovat 

pastorační činnost v rámci sboru. Od října by, alespoň jednou do 
měsíce, navštěvovala, po vzájemné domluvě, některé z členů našeho 
sboru. Na návštěvy by chodil buď jeden či více (nejen) mládežníků. 
Ráda bych Vás tedy také k této aktivitě přizvala, neboť každý 
dobrovolník v této věci je vítán. Pokud byste měli zájem jakkoliv se 
zapojit, či se na cokoliv ohledně pastorace zeptat, nebo víte o 
někom, kdo by pastoraci ocenil, kontaktujte mě buď osobně 
v kostele, nebo můžete napsat na můj e-mail 
(vagnerova.m@gmail.com) zprávu, či volat/psát na mobilní telefon 
732 599 884. 

Za celou mládež Vás srdečně zdravím a těším se na společně 
strávené chvíle. 

 
Marie Vágnerová 

 
 

Akce mládeže v říjnu: 
 

Pá 11.10., 19:00, klubovna mládeže – společná mládež NM + 
Sněžné 

So 12.10., (čas bude upřesněn, Vávrova skalka) – nácvik 
lezení, společenství 

V průběhu října, mládežnická pastorace 
St 23.10., 19:00, On-line mládež – hostem farář O. Kolář, téma: 

Být křesťanem  
Čt 31.10., 17:00 (cca, odjezd z NM, autem) – divadlo, Brno, 

Buranteatr, Pán s kaméliemi 
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Pravidelná  sborová  shromážd ění 2013/14 
 

NEDĚLE  Bohoslužby 7.50 

10.30 

Bystřice 
(3.neděli RB) každou neděli 

 Bohoslužby 9.00 Nové Město  každou neděli 

 Bohoslužby 10.30 DPS, Žďár.ul. každou neděli 

 Bohoslužby 10.45 Blažkov 4. neděle v měsíci 

 Nedělní škola 9.00 Nové Město každou neděli 

 Nedělní škola 7.50 Bystřice Kromě 3.neděle 

ÚTERÝ Náb. pro 

dospělé 
20.00 Nové Město 1.úterý v měsíci 

 Kruh  19.30 Nové Město 2. úterý v měsíci 

 Střední 

generace 
19.30 Nové Město 3. úterý v měsíci 

STŘEDA Náboženství 14.00 Bystřice týdně 

 Schůze 

staršovstva 
18.00 Nové Město 4. středu v měsíci 

 Výbor kaz. 

stanice 
17.30 Bystřice 

1 středu za dva 

měs. 

 Biblická 

hodina  
18.00 Divišov  čtrnáctidenně 
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ČTVRTEK  Konfirma ční 

cvičení 
14.15 Nové Město týdně 

 Biblická 

hodina 
17.00 Bystřice týdně   

 Biblická 

hodina  
18.30 Nové Město týdně  

PÁTEK  Náboženství 12.45 Křídla týdně 

 Náboženství – 

mlad. 
14.00 Nové Město týdně 

 Náboženství - 

starší 
15.00 Nové Město týdně 

 Sdružení 

mládeže 
19.00 Nové Město Dle domluvy 

 Učitelé 

nedělní školy 
19.30 Nové Město 1.pátek v měsíci 

SOBOTA Filmový klub 18.00 Bystřice 1xměsíčně 

 
 

Večer s paní Ah Na NGWA – 17.10 od 18.30 
 

V červnových Zprávách a ohlasech jsme vás informovali o 
tom, že do Nového Města přišla nová uprchlická rodina z Barmy. 
Jedná se o maminku – Ah Na NGWA (22let) – a holčičku – 
Momona Susan NGWA (2 roky). Náš sbor pro ni opět zajišťuje 
asistentskou službu díky Janě Smrčkové. Při „Barmském odpoledni“ 
29.9. jste se s nimi již mohli potkat. Byli bychom rádi, kdyby se do 
kontaktů s nimi zapojili i další členové našeho sboru. Pro uprchlické 
rodiny je jakýkoli kontakt velice důležitý. Uvědomujeme si, že 
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jazyková bariéra je přitom velmi obtížná. Proto jsme na 17.10. od 
18.30 domluvili společný rozhovor s paní Ah Na NGWA, na 
který jsme pozvali i paní Sabe Soe z Barmského centra, která 
nám bude tlumočit.  Přítomná bude i paní Alena Fendrychová, která 
se v Diakonii stará o uprchlíky. Všechny vás na tento rozhovor 
srdečně zveme. Bude se konat v presbyterně v Novém Městě. 
 
 

Září požehnané na setkání a zážitky 
 

Výlet do Betzingen 
 

6.-8. září prožilo 17 členů našeho sboru v partnerském sboru 
v Betzingen v Německu krásné dny. Byly plné laskavého sdílení 
s hostiteli a také při nedělních bohoslužbách, kde bylo vzpomenuto 
20. výročí těchto setkávání.  

  Byl připraven hodnotný program. Navštívili jsme hrad 
Hohenzollern, dověděli se něco o dějinách, ale i současných 
majitelích hradu, který leží na okraji švábských Alb. Prohlédli jsme 
si starou synagogu v Hechingenu. Průvodkyně, bývalá učitelka, jejíž 
rodina byla odsunuta do pohraničí,  vyprávěla velmi poutavě a 
hodně jsme se i nasmáli. Synagoga slouží jen jako muzeum a ke 
kulturním akcím, poněvadž hrstka židů, kteří tu žijí, nemá o 
duchovní věci zájem.  Potom jsme jeli do Tübingen, zde jsme se 
plavili na větších lodičkách (asi 16 lidí) po řece Neckar. Lodivod 
měl dlouhou tyč a tou uváděl loď do pohybu. Hloubka řeky je 2-5 
metrů a brázdilo ji mnoho lodiček, kde se lidé veselili, pojídali, 
popíjeli a také jsme potkali na loďkách svatbu, bylo to pěkné a pro 
nás nevšední zážitek.  

  Sestra Templová, která s dalšími připravovala program pro 
toto setkání, je vážně nemocná a tak ke krásným zážitkům se pojí i 
smutek, převažuje ale vděčnost a vzpomínky, které jsou mnohem 
bohatší, než co jsem zmínila. 

                                                                                                                       
Marta Topinková 
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Návšt ěva z Mexika 
 

Díky některým bratřím a sestrám, kteří mohou a chtějí otevřít 
svůj dům i srdce pro hosty, jsme zažili pěkné, srdečné setkání. Já 
jsem se zúčastnila večera v presbyterně. Hosté nám obrazem 
představili svou zemi i sbor. Předvedli nám své tance, oblečeni v 
národním kroji,  který si většinou sami zhotovují. Jsou to 
temperamentní lidé a jejich živý zpěv a písně (pro nás známé i od 
Kučerovců) rozproudily zábavu. Ani my jsme nezůstali pozadu, náš 
zpěv se líbil a mexičtí hosté se naučili říkat česky „ještě“….  

  A tak patří dík všem zúčastněným a hlavně těm, kteří cokoliv 
pro zdar této akce udělali, ti nechť si přivlastní poděkování.  

                                                                                     

Marta Topinková 
 
 

Kralice – 400. výro čí Bible kralické 
 

Veliké shromáždění, programy probíhaly současně na pěti 
místech, každý si vybral, co mu bylo blízké. Škoda, že některé 
prostory byly velmi malé, aby pojmuly všechny zájemce. Nebudu 
vyjmenovávat, co vše bylo v nabídce, to lze zjistit i jinak.  

Počasí nebylo moc příznivé, ale lidem to nevadilo, přijelo jich 
velmi mnoho. Dlouho jsem neslyšela tak krásná slova a ocenění na 
adresu Bible. Jsem za ně vděčná, slyšeli jsme svědectví mnoha lidí 
z řad umělců, jak jim Bible a její slovo v životě pomáhá, jak jiný je 
život člověka čerpajícího z této studnice moudrosti pro svůj život. Je 
na nás, abychom objevili hodnotu a krásu „tohoto klenotu“ Bible pro 
své životy. Ráda  jsem si znovu poslechla úryvky z díla Vivat 
Komenius od Alfréda Strejčka a Štěpána Raka. Také vystoupení 
představitelů církví bylo zajímavé. Svědectví víry Libora Michálka 
svědčí o tom, že víra v Boha dává i odvahu postavit se mocným 
v zájmu pravdy. Kdo má rád hudbu a zpěv, tak si také přišel na své. 
Bylo to krásné a škoda pro ty, kteří zůstali doma.    

 
                                                                                                                           

Marta Topinková 
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Říjnové setkání Kruhu 
 

Poněkud neobvyklý bude zřejmě říjnový rukodělný Kruhu, který nás 
čeká v úterý 8.října v 19:30 hodin - v letoším školním roce totiž 
nemáme nikoho, kdo by chtěl pravidelná setkání organizovat a 
připravovat. Sejdeme se tedy, abychom se domluvily, zda se někdo 
této role ujme nebo zda se Kruh nadále scházet nebude 
(v tom případě bychom měly promyslet, jak to ovlivní přípravu 
adventního jarmarku). Zvu tedy všechny ženy, které na Kruh – třeba 
i jen občas – chodí a záleží jim na něm, aby přišly a zapojily se do 
domlouvání „jak dál“ (aby nám bylo dobře, můžete přinést něco 
dobrého k jídlu či pití).  
           Ruth Šormová 
 

Obměna je zdravá a je jí t řeba 
 

Požádala jsem v září několik žen ve sboru, jestli by se neujaly 
několika aktivit, které potřebuji předat někomu dalšímu (protože 
jsem si jich nabrala moc a také mi docházejí nápady). 

 
Ráda tedy dávám vědět, že adventní výzdobu oken presbyterny 

si vzala na starost Ema Oravcová a projekt „Adopce na dálku“ 
Daniela Šimková. Moc jim za do děkuji! 

 
Hledám ještě někoho, kdo by chtěl zorganizovat příležitostný 

dětský orchestr, který doprovází zpěv 2-3 písniček první adventní 
neděli, jinak se letos pravděpodobně nedá dohromady (veškeré 
informace a zkušenosti ráda případnému zájemci předám).  

 
Nejnaléhavější apel se týká rukodělného Kruhu – připravuji ho 

už osm let a cítím, že mi došly potřebné nápady i energie, proto ho 
potřebuji předat někomu, kdo by vnesl do setkání novou invenci a 
„jiskru“. V říjnu se Kruh sejde, abychom se domluvili, jak dál; 
pokud se nový zájemce o jeho vedení nenajde, tato aktivita ve sboru 
skončí a 8.října se dohodneme jen na tom, jak bez Kruhu budeme 
pořádat a organizovat adventní jarmark. 

            Ruth Šormová 
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Adventní - Rybí okna 
 

Okny naší presbyterny budou letos proplouvat ryby všech 
druhů a velikostí. Ale hlavně fantazii dětí i dospělých se meze 
nekladou! 

Vše budeme vystřihovat, lepit i našívat z filcu, korálek a 
flitr ů. 

Rybky budeme vyrábět na rodinném odpoledni v neděli 
24.11.2013 od 15 hodin. 

 
Bude výborné, když si každý doma připraví svou rybu na 

čtvrtku tvrdého papíru a vystřihne ji. Ušetří nám to čas. 
Nůžky a tavná pistole vítány. 
Vernisáž se bude konat 1. adventní neděli 1.12.2013 po 

bohoslužbách. 
Těším se na všechny rybí nadšence. 

Ema Oravcová 
 
 

NA JEDNÉ LODI - pozvání na benefici 
 

Chtěla bych vás všechny osobně pozvat na benefiční „plavbu“ 
pro veřejnost, kterou pořádá Portimo, o.p.s. (dříve Sdružení Nové 
Město na Moravě o.s.), kde pracuji. Výtěžek akce podpoří sociální 
službu Raná péče, která pomáhá rodinám s malými dětmi 
s postižením.  (Jako nestátní nezisková organizace financujeme 
činnost z mnoha různých zdrojů, mezi něž patří i výtěžky 
benefičních kampaní a aktivit.)  

 
NA JEDNÉ LODI se hosté benefice sejdou v sobotu 19.října 

v Kulturním dom ě v Novém Městě na Moravě. Budu ráda, když 
mezi nimi nebudete chybět i vy! 

 
14:30 – 16:30 PŘÍSTAV – hrátky a dovádění (originální hry, 

zábava a plavčíkovy dobroty nejen pro děti), v 15 hodin divadelní 
představení „O zlaté rybce“ 
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16:30 – 18.00 KRČMA – dobročinná dražba pokladů, 
„plavební menu“  

18:00 – 20:00 MAJÁK – koncert legendární skupiny Spirituál 
kvintet  (vstupenky jsou v předprodeji v novoměstském informačním 
centru a knihkupectví za 250 Kč, na místě pak za 300 Kč, děti do 
150 cm platí 150 Kč; zájemcům mohu lístky doručit i osobně)  

  
Více informací najdete na www.portimo.cz 
 

Ruth Šormová 
 
 

 

 
 
Oznámení čtenářům: 
 

Příští číslo našeho měsíčníku vyjde 10. listopadu 2013. 
Uzávěrka je 31. října 2013.  
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